
Dagsorden 
Skolebestyrelsesmøde 
Dato: 29. april 2024 Tid: 17:00-19:30  Sted: Personalerummet 

Mødeleder: Søren 

Referent: Asger og Teresa 

Deltagere tilstede: 
Besøg af SFO-forældrerådet, Lindy, Sandra, Signe, Søren, Bill, Ida, Maria, Lone, 
Asger, Teresa og Dick 

Fraværende  
(afbud meldes til ledelsen): 

Louise, Karoline, Rikke, Rose 

 
 

  
Emne 

(og ansvarlig) 

 
Mål og 

proces 

 
Hvad skal vi udrette? 

Drøftelser, orientering, 

refleksion, beslutninger 

 
 

Tid 

 

Beslutning 

og hvem 

gør hvad? 

 

1 

 
Godkendelse af 

dagsorden. 

Godkende og 

have eventuelle 

nye punkter på. 

  

5 

 

 
Referat: 

 
 
 

2 

 
 

 
Princip for SFO  

 

 
 
 
  
Godkendelse 

 
 

 
30 

 

 

Asger fremlægger princip for SFO.  

Spørgsmål angående samarbejdet mellem klub og SFO. Lone fortæller, at fredag er hallen åben for både SFO og 
klub. Det indskrives: ”på tværs af klasser, årgange og klub” og ”mellem børnehave, børnehaveklasse, indskolings- 
og klubforløbet” 

Forældrenes rolle: Vær obs på ferietilmelding – ny formulering ift. hvad vi sender ud til forældre, når de skal 
tilmelde ferie. Der ændres ikke i ordlyden i princippet.  

Forældre gør opmærksom på, at princippet mangler fokus på, at vi har to matrikler og alle børn er velkomne begge 
steder. Følgende skrives ind:   ”Personalet skal skabe mulighed for, at alle børn kan bruge begge SFOs matrikler.” 

 

 
 

3 

 
Nyt fra Elever, 
forældre og 
personale 

 

 
  

 

 
20 

 

 
Elevråd:  
Bakkerup By har været et hit. Der er kommet bordfodbold og bordtennis på skoletorvet. 9. årgang har trukket 
udtræk til prøverne og gået i gang med forberedelserne.  
 
Forældrene:  



Bakkerup By har også været et hit. OBS omkring flugtveje ift. brand. Ønske om at der var mulighed for køb af mad 
og drikkevarer. Ønske om en fyraftenscafe ift. hvad der sker på skolen og hvor vi er på vej hen. 
 
Ledelse:  
9. årgang: Prøveperioden starter på torsdag. Sidste skoledag 17. maj.  
Kantinen: Fra 1. august er det ikke muligt at købe med kontanter i kantinen. Der omsættes for ca. 1000 kr. i 
måneden, som skolen betaler 650 kr. for at sætte ind i banken. Der er mulighed for at købe dagens ret online på 
cpos. En forælder er imod skolens beslutning om, at kontanter afskaffes. 
Skoleindskrivningsmøde 7. maj 
Pædagogisk weekend: Image, markante forældre og kommunikation var temaerne.  
Aktiviteter i pauserne: Se under elevrådet 
Indskrivningsmøde med specialklassebørn: Lokalerne bliver i indskolingen i nuværende 3. klasselokaler. 
 
Medarbejdere:  
I prøveperioden er der flere lærere, som har prøver og censoropgaver. Udskolingselever kan blive sendt hjem med 
en opgave.  
Der er en god stemning i personalerummet generelt. 
Personalet synes også, at Bakkerup By gik rigtigt godt.  
 

 

 

4 

 
Valg til 
skolebestyrelsen  
 
 

  
Opfølgning efter Bakkerup By. 
 
Har vi kandidater nok? 
Eventuelt skal vi have fundet 
flere kandidater. 
 

 
 
 

10 

 

 
Skolebestyrelsen havde god succes til Bakkerup By med information om skolebestyrelsesarbejdet. Der er 10 
kandidater. Der skal laves et opslag på AULA sammen med folderen inden 27. maj. Hvis der er mere end 5 
kandidater laver vi et opstillingsmøde.  
 

 

5 

 
Forældreråds-
folderen 

 
 
 

 
 
Vi ser på udkastet. Er der 
noget vi mangler?  
 
 

 
 

25 

 

 
Folderen præsenteres.  
Det diskuteres om, der skal stå, at det tilstræbes, at forældrerådet sammensættes af mødre og fædre og at der 
både er pige og drenge forældre i rådet. Sætningen slettes.  
Sidste linje: ”forældre og familier” slettes. 
 

 

6 

 
Udarbejdelse af 
høringssvar 
omkring ændring 
af frit skolevalg. 

 

   
 

15 

 

 

Link til høring: Forslag til ændring af rammer og kriterier for det frie skolevalg | Høringsportalen - Aarhus 
kommune 
 
Frist for høringssvar er 14. juni.  
DG præsenterer forslag til ændringer af rammer og kriterier for det frie skolevalg.  
 
En forælder pointerer, at manglende søskende garanti vil få nogen til at vælge privatskole, da man i forvejen har 
besluttet at fravælge den lokale skole.  

https://deltag.aarhus.dk/hoering/forslag-til-aendring-af-rammer-og-kriterier-det-frie-skolevalg
https://deltag.aarhus.dk/hoering/forslag-til-aendring-af-rammer-og-kriterier-det-frie-skolevalg


Bekymring om økonomi, hvis flere DSA-elever prioriteres.  
 
DG laver et høringssvar til næste møde. 
 

 

7 

 
Ordensregler 

 

  
 
 Endelig vedtagelse 

 

5 

 

 
Godkendt. 

 

8 

 
Princip for 

idræt og 

bad. 

 

  
 
Drøftelse af principper og 
forslag til ændring 

 

15 

 

 
Teresa fortæller om baggrunden for bilaget. 

 
Ved nærmere eftertanke er det en politik, der skal udmøntes i dagligdagen for at sikre, at skolen har en fælles 
forståelse af vigtigheden af bad efter idræt.  
 
Kommentar fra forældre: 

- Badet skal prioriteres, så børn har god tid til dette.  
- Det skal sikres, at børnene kan gå i bad og at det er rart. 

 
Det bliver fortalt, at vandet enten er meget koldt og meget varmt. Skolebestyrelsen opfordrer til, at skolen 
arbejder for, at badefaciliteterne i idræt forbedres. 
 
Under 7. – 9. årgang: 
Vi oplever, at badesituationen For nogle kan badesituationen være så svær… 

 
Den videre proces bliver, at det lille elevråd og det store elevråd involveres i at beskrive en politik, som de kan 
være en del af. Målet er klart – at arbejde for at badesituationen i alle klasser er så god som muligt. 
 
Der blev i drøftelse lagt stor vægt på det pædagogiske arbejde, som skolens medarbejdere har ansvaret for.  
 

 

9 
 

Brugen af Aula 

  
 
Drøftelse af brugen og 
mængden af informationer 
 

 

20 

 

 
Referat: 
 
Udsættes til næste gang 
 

 

10 
Eventuelt 

   

5 

 

 
Referat: 
 

- Der bliver spurgt ind til, om der må sælges sukkerholdige drikke som sodavand i kantinen.  
Det må der ikke.  

- Der bliver spurgt ind til måden vi gennemgår skriftligt materiale til skolebestyrelsesmøderne. Kan vi 
forvente, at alle har læst materialet inden mødets start, eller skal vi indlægge små læsepauser inden 



gennemgang af f.eks. et punkt.  
Søren og Dick ser på mødeledelsen af næste skolebestyrelsesmøde. 

 

11 
Udarbejdelse 

af dagsorden 

til næste 

møde. 

   

5 

 

 
Referat: 
 

- Brugen af Aula - Drøftelse af brugen og mængden af informationer 
- Information fra Den nationale trivselsmåling 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


